阅南省你业后50年

HUNAN FORESTRY DEPARTMENT IN 50TH ANNIVERSARY

湖南省林业厅

湖南省林业厅 50年

Hunan Forestry Department in 50th Anniversary

D630.1/4



湖南省林业厅





在新的世纪到来前夕,湖南省林业厅迎来了50华诞。

50年的历程,是一代代三湘林人前仆后继、艰苦奋斗的历程,是林业事业突飞猛进、林业经济迅速发展的光辉历程。50年间,特别是党的十一届三中全会以来,全省林业系统干部职工高举邓小平理论伟大旗帜,团结战斗,创造了辉煌的业绩,谱写了壮丽的篇章,实现了历史性的跨越:1993年消灭宜林荒山,1997年基本实现全面绿化;到1999年,有林地面积达到13995万亩,森林覆盖率达到52.08%,活立木总蓄积达到28307万立方米,立竹总数达到14.07亿根。放眼三湘大地,从幕阜山麓到武陵山脉,从洞庭湖滨到南岭山地,绿色如画,林海如潮。

50 年来,湖南林业在积极创造生态效益、社会效益的同时,为祖国建设和人民生产生活提供了大量的林产品,创造了可观的经济效益:累计生产商品木材 1.404 亿立方米、竹材 10.57 亿根、松香 68.2 万吨、茶油 300 多万吨、桐油 80 多万吨;林产工业从小到大,从弱到强,生产、加工、销售企业发展到 3000 多家,年产值达 50 多亿元;伴随着全国第一个国家森林公园——张家界国家森林公园的诞生,湖南的森林旅游成为林业第三产业的主力军,而且诱使着都市人回归大自然。

50年来,湖南林业科技教育事业蒸蒸日上,林业生产科技含量不断提高;林业法制建设从无到 有,逐步完善,林业司法执法和行政执法队伍步入规范化、法制化轨道;国有林场、自然保护区建设成 绩显著,林业对外开放硕果累累……

回首过去,心潮澎湃。湖南林业所取得的伟大成就,都归功于党中央英明的林业方针政策,归功于省委、省政府的正确领导、各级党委、政府的高度重视和各有关部门的大力支持,归功于林业厅历届党组艰苦卓绝的努力和一代又一代三湘林人呕心沥血、无怨无悔地奉献。在湖南省林业厅成立50周年之际,我们特从上述波渊壮阔的画卷中精选了一批最具代表性的画面,汇编成《湖南省林业厅 50年》纪念画册,以志纪念和献给为湖南林业贡献毕生精力的前辈们!献给关心和支持湖南林业发展的各位领导及各界人士!献给矢志不渝、发惯图强的三湘林人!

展望未来,任重道远。在新世纪,湖南省林业厅党组一班人将带领全省林业干部职工奋勇拼搏, 积极进取,努力实现"2010年全省森林覆盖率达到55%,2025年森林蓄积量达到5.5亿立方米"的宏伟目标,把"芙蓉国"建设得更加美丽和富饶。

艺汉林

PREFACE



With the coming of new century, Forest Department of Hunan Province enter into the 50th anniversary.

The course of 50 years is the arduous course in which forestry workers over all province have advanced wave upon wave and worked hard and the glorious course in which forestry cause advanced and forestry economy developed rapidly. During 50 years, especially since the Third Session of the Central Committee of Eleventh National Congress of Party all forestry staff held up the banner of Deng Kiaoping theory and acquired the great achievement. The history span had been implemented. Barren hills and mountains suitable for afforestation were eliminated in 1993. The goal for greening was basically carried out in 1997. Until 1999, the area of forest lands reached 139.95 million mu with 52.08% forest percent, 283.07 million cubic meters forest reserve and 1.407 billion stocking bamboo. All province from Mafu to Wuling Mountain and from Dongting Lake to Nanling Mountain is full of the green pictures and forest wave take a broad view.

Within 50 years Hunan Forestry has achieved ecological and social benefits as the same time it has created considerable economic benefits by providing a great deal of forest products for motherland construction and people life, such as the total number of timber up to 140.4 million cubic meters, 10.57 billion bamboo, 682 thousand tons rosin, more than 3 million tons tea-oil, more than 800 thousand tons Chinese wood oil. There are 3000 forestry enterprises with more than 5 billion yuan of annual production value. The rapid development of forest tourism went with the establishment of Zhangjajie National Forest Park that is the first national forest park in China and became main force of Third production industry as well as attracted urbanites return to nature.

Within 50 years forestry science, technology and education in Hunan is becoming more and more flourishing. The level of forestry science and technology have been greatly promoted. The construction of legal system grow out of nothing and perfect continually. The ranks of enforcing the law of forestry judiciary and administration have built step by step. Forestry policies and resources management forestry fire prevention and control forest pest and disease control have entered into the orbit of standardization and legal system. The construction of nature reserves and state—owned forest farms have achieved considerable achievement. Forestry open to outside has got rich fruits.

To look back we feel an upsurge of emotion. All great forestry achievements in Human should be owed to forestry policies made by the Central Committee of Party, to accurate lead by provincial party committee and provincial government, to attention by all level party committee and government and the support of concerned departments, to work hard by successive leading Party group of department, also to shedding all provincial forestry workers heart blood generation by generation. In the 50% anniversary of Forestry Department of Human Province we meticulously choose some the most representative pictures from above grand picture scroll to compile the Commemorative Picture Album of Human Forestry Department in 50% Anniversary to memory and consecrate grand old man who contributed their life to course of Human forestry, to all leaders and personages who supported and took care for development of Human forestry, to all forestry workers who work with a will to Human forestry strong.

To look ahead the burden is heavy and the road is long. The leading Party group of Forestry Department of Hunan Province will lead forestry staff over all province to forge ahead courageously and take great effort to carry out the goal of 55% forest percent in 2010 and 550 million cubic meters forest reserve in 2025. The land of hibiscus will be built more beautiful and richer.



Hunan Forestry Department in 50th Anniversary

编 委 主 任 葛视树

编委副主任 赵爱群 李定一

编 委 委 员 王光荣 柳开明 高伯发 罗旺明

主 编 熊艺郎 隆义华

版式设计 熊艺郎

異 文 隆义华

翻 译 王明旭





1、序	
Preface	
2、历任领导	
Successive Leaders	(1)
3、在职领导和离退休老领导	
Leaders on Active Duty and Retire	
Old Leaders	(3)
4、亲切关怀	
Kind Care	(5)
5、历史聚焦	
History Focus	(13)

6、封山育林	
Regeneration through Mountain Enclosure	(28
7、"三难地"改造	
Afforestation in Three Difficulties Mountain	(32
8、平原绿浪	
Green Waves in Plain	(35
9、林木种苗	
Tree Seeds and Seedlings	(39
10、经济林建设	
Construction of Economic Forests	(42
11、竹业增辉	
Bamboo Forests	(45





	Production of Tea Oil	(47)
1	3、长江中上游防护林工程	
	Programme on Soil and Water Conserva-	
tic	on along the Upper and Middle Reaches of	
Y	angtze River	(49)
1	4、飞播造林	
	Afforestation by Aerial Seeding	(51)
1	5、中德合作造林	
	Sino-Germany Afforestation Project ·······	(53)
1	6、世界银行贷款林业项目	
	World Bank Loan Afforestation Project	(55)

12、油茶飘香

录

17、森林病虫害防治

Control of Forest Pest and Plant

Quarantine (58)

18、科敦兴林
Properous Forestry by Developing
Science and Technology (60)

19、林业保驾护航队伍
Public Security,Procuratorate and Court in the Forestry Sector (63)

20、森林资源管护
Conservation and Management of
Forest Resources (65)





27. 三湘绿化

32、辉煌的未来

21、日然保护区建设	
Nature Reserves	(66)
22、国有林场	
State-owned Forest Farms	(69)
23、森林旅游	
Forest Tourism	(74)
24、林业国际合作	
Forestry International Cooperation	(77)
25、林业宣传	
Forestry Publicity	(81)
26、林业企业	
Forestry Enterprises	(82)

- (
Greening Over All Province	(85)
28、花卉产业	
Flower Industry	(89)
29、扶贫工作	
Anti-poverty Work	(93)
30、机关精神文明建设	
Spiritual Civilization in Department Organ-	(94)
31、三湘殊荣	
Special Honor	(97)

Brilliant Future (98)







唐亚子 1951年2月-1953年6月

姚 斌 1953年6月-1954年6月



任水若(兼)

1950年12月-1951年2月

欧阳迁 1954年7月-1963年11月



陈茂艺 1963年12月-1969年3月 1974年6月-1978年1月



姜保胜 1973年8月-1974年6月





霍启明 1978年1月-1983年6月



成瑞湘 1983年6月-1993年1月



刘永寿 1993年1月-1999年3月



葛汉栋 1999年4月主持全面工作 2000年2月任党组书记 2000年4月任厅长

在职领导和离退休老领导

Leaders on Active Duty and Retire Old Leaders



● 厅长鹭汉栋(中) 副厅长赵爱群(右二) 李定一(左二) 党组成员 纪检组长黄旭国(右一) 巡视员刘绍祥(左一)



● 原厅党组书记吴鹤鸣



原副厅长以上和享受副厅级待遇的老同志在一起

第一排 左起: 彭秋成 李邀夫 肖素芳 徐克明 张宏光 刘宗舜 霍启明 洪松涛 王绍义 张建功 第二排 左起: 刘礼芳 刘彦辰 刘存山 周炳南 黎乾元 杨 秦 范育民 刘明义 周公正

第三排 左起: 谭秉光 李满成 刘盛明 黄连胜 张玉石 姚兴塘



副处级以上干部在一起

第一排 左起: 姚先铭 高伯发 彭诗隆 萘胜定 唐苗牛 黄旭国 赵爱群 葛汉栋 李定一 柳开明 王光荣 阙少武 姜汉辉 姜新华 汪晓萍

第二排 左起: 胡义应 周柏青 隆义华 李树游 周晓红 王溪林 罗旺明 赖羽娥 马若愚 黄志强 贺正英 肖 彬 胡盛球 陈 彪 周亿良 陈一平 刘跃进 熊艺郎

第三排 左起: 张新华 唐小翔 陈权铭 蒋达权 宁铭铨 鄭 焱 周国生 蒲少华 胡光育 王国平 向德庚 陈良昌 柏方敏 陈晓萍 王建新 罗振新 邹望坤 陈运祥 胡农华 覃正亚 胡秀武 戴开钧 陶洁来 林睦就 唐新民 桂小杰 吴剑波 姚贤清 王淑英

APDF请购买 www.ertor

豪切美怀 Kind Care





● 1994年9月26日,江泽民总书记在林业部徐有芳郡长和葛汉栋副厅长的陪同下参观全国林业名特优新产品博览会湖南馆



● 1994年,朱镕基副总理在原省委书记熊清泉、省长陈邦柱的陪同下观赏南岳古树



● 1996年,温家宝副总理在副省长王克英、省农办主任谢康生的陪同下视察桃江林业



● 1993 年,林业部徐有芳部长、王志宝、祝光耀副部长在刘永寿厅长和葛汉栋副厅长的 陪同下参观湖南林业成就展览



● 2000 年 4 月,国家林业 局周生长常 务副局生长物 多样性保护 宣教中心



● 国家林业局党组成员江泽慧和副省长庞道沐考察省林科院重点实验室



● 省委书记杨正午、省委常委、组织部长戚和平和副省长郑茂清在溆浦县考察林业



● 省长储波在汝城县考察林业

试读结束,需要全本PDF请购买 www.ertor